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Dalo se předpokládat, že středočeský hejtman David Rath bude své působení v čele krajské vlády spojovat hlavně se
zdravotnictvím. „Jsem rád, že jsme rozjeli rozsáhlý plán modernizace všech krajských nemocnic. Letos jsme realizovali
investice za více než půl miliardy a první výsledky už jdou vidět,“ sdělil. Dodal, že další jistou prioritou jsou investice do
infrastruktury. V roce 2009 kraj vydal přibližně 2,5 miliardy korun na rekonstrukce a výstavbu nových silnic.

TÉMA

Za pozitivum považuje Rath zastavení privatizace nemocnic. „Bývalé vedení ODS a Petra Bendla kromě jiného kroužilo
i kolem pěti krajských nemocnic. A když už se jim nepodařilo zprivatizovat je celé, tak postupně potichounku prodali
aspoň některé části,“ uvedl Rath k privatizaci. Středočeský kraj má nyní zprivatizovanou dialýzu prakticky ve všech
nemocnicích, mimo Mladé Boleslavi, zprivatizovaná byla dokonce i nukleární magnetická rezonance v Kolíně. Prvním
krokem, který proto krajská vláda začala k nápravě situace podnikat, bylo prověřování dosavadního procesu privatizace.
To mělo za úkol zjistit, jestli privatizace nebyly provedeny nikoliv ve prospěch kraje, ale ve prospěch soukromých
subjektů.
Za další úspěchy Rath považuje i to, že se ve všech pěti nemocnicích znovu podařilo zavést zubní pohotovosti. Dokonce
existují podle něj dohody s lékařskou fakultou Univerzity Karlovy, že do krajských pracovišť se budou chodit učit medici
z Prahy. Navíc v Kladně se podařilo pořídit zubní laser, což je naprosto nová technologie, která zajistí bezbolestné
ošetření zubního kazu bez vrtání.
UNIVERZITA JE PROZATIMNÍ NEÚSPĚCH K nejsilnějším tématům současného vedení kraje proto patří právě
zdravotnictví. V tom, avšak nejen v tom, se podařilo podle hejtmana splnit předvolební sliby, mezi nimiž bylo například
hrazení regulačních poplatků u lékařů, slevy poskytují i krajské lékárny. V krajských nemocnicích to funguje docela
dobře. „Každý měsíc občanům Středočeského kraje, nemocným lidem, dáme něco okolo 6 milionu korun, což není
vůbec málo. A myslím si, že pro tyto občany, tedy pro chronicky nemocné, staré, invalidní, důchodce, rodiny s dětmi se
jedná o docela slušný příspěvek,“ dodal hejtman.
Mezi dalšími přínosy pro voliče uvedl Rath také zřízení call centra, kde operátoři udílejí obecné rady v otázkách zdravotní
péče a služeb volajícím, kteří potřebují jen poradit při běžných zdravotních problémech, které neohrožují život. Díky
tomu není blokována tísňová linka, na níž se lidé obracejí s akutními problémy.
Mezi mediálně hodně proprané kauzy v případě Středočeského kraje patří splnění slibu zavést žákovské jízdné zdarma
pro děti a mládež od 6 do 19 let, jež žijí a učí se nebo studují ve Středočeském kraji. O průkazky na jízdné zdarma je
přitom až nečekaně velký zájem, o úmysl kraje se přitom velmi zajímala média.
Mezi prozatímní neúspěchy - nikoliv však zaviněné - považuje hejtman Rath zpomalení či spíše zastavení vzniku
středočeské univerzity. Její rektorát by krajští radní rádi viděli v nově rekonstruovaných prostorách Jezuitské
koleje v Kutné Hoře. Zákon na zřízení univerzity již prošel ve sněmovně prvním čtením, nyní ho však blokuje
parlamentní školský výbor, který jej nechce pustit k jednání pléna Poslanecké sněmovny. I samotný nápad zřídit
středočeskou univerzitu byl považován za přinejmenším kontroverzní. Rath například uvedl, že na jejím vzniku se bude
podílet také Univerzita Karlova, o čemž již měla existovat dohoda. Vedení Karlovy univerzity však takovouto dohodu
popřelo.


